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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicalistii de la metrou nu inteleg de ce instanta a declarat greva ilegala si vor sa se adreseze Organizatiei 
Internationale a Muncii 
Unitatea Sindicatul Liber Metrou (USLM) a facut, miercuri, cateva precizari cu privire la greva declarata ilegala de 
catre instanta si declaratiile actualului ministru al Transporturilor, Lucian Sova, care este vizat de remaniere. 
"Ne vedem nevoiti fata de interventiile facute in mass-media de catre (inca) ministrul Sova sa facem urmatoarele 
precizari: 1. Pe ultima suta de metri (minute) ministrul se grabeste sa numeasca un nou consiliu de administratie 
la Metrorex. 2. Sa faca diverse angajari la nivel administrativ Metrorex. 3. Sa transmita in mod mincinos ca nu a 
avut discutii cu liderul Ion Radoi (...) ", a transmis, miercuri seara, Biroul Permanent la USLM. 
Ministrul "facea invitatii pe inserate liderilor de sindicat pentru a le rezolva problemele nocturn", mai sustin 
reprezentantii USLM. 
"Se zice ca cine s-a dus si-a rezolvat problemele. Vom reveni cu multe amanunte privind intalnirile avute, dar 
consideram ca acestea nu fac obiectul prioritar in acest moment", au adaugat acestia. 
Reprezentantii USLM au continuat cu alte critici. 
" (...) Nu intelegem cine si cum a actionat instanta in mod ilegal pentru a 'dispune incetarea grevei din data de 
21.11.2018 ca fiind ilegala ... pronuntata in sedinta publica de astazi 20.11.2018'. Aducem la cunostinta publicului 
calator ca daca exista rea vointa din partea Sindicatului Metrorex, instanta prin actiunea total neprofesionista a 
completului de judecata (poate chiar ilegala) capitala ar fi fost blocata. Intrebam cum este posibil sa publici o 
hotarare de incetare a grevei in data de 21.11.2018, ora 16.00, la 12 ore dupa ora anuntata de incepere a grevei si 
sa o judeci pe 20.11.2018?", se arata in comunicat. 
Sindicalistii de la Metrou mai sustin ca salariatii metroului nu se vor opri aici, cu atat mai mult cu cat au fost 
contactati de mai multe sindicate din tara si din Bucuresti si au primit adrese de sustinere pe care le-au primit si 
intitutii ale statului, atat la nivel intern, cat si international, asa cum a fost cazul Sindicatului Transportatorilor 
Bucuresti, Confederatia Operatorilor de Transport (COTAR) si nu in ultimul rand Federatia Europeana a 
Transportatorilor (ETF) si Federatia Mondiala a Transportatorilor (ITF). 
"In aceste conditii, ne rezervam dreptul de a actiona la Organizatia Internationala a Muncii (O.I.M.), precum si la 
alte instante judecatoresti internationale", au mai anuntat sindicalistii de la Metrou. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Angajatii de la Mintia suspenda protestul, dar ii cer explicatii lui Dancila: Daca Dragnea ne-a promis locuri de 
munca, de ce vreti sa ne vindeti la fier vechi? 
Dupa 5 ore petrecute in frig, muncitorii de la Termocentrala Mintia din Huneadoara au acceptat sa isi suspende 
protestul pentru 15 zile. Oamenii spun, insa, ca in acest timp vor neaparat ca Guvernul sa le spune clar: va 
mentine in functiune centrala cu peste 700 de angajati sau o va vinde la fier vechi? 
Detalii despre nemultumirile care i-au determinat pe salariatii de la Mintia sa protesteze a oferit 
pentru Ziare.com presedintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Istoc. 
"Noi aveam aici, la Mintia - parte a Complexului Energetic Hunedoara - 6 grupuri energetice, fiecare de 210 MW. 
Problema este ca Ministerul Energiei vrea sa taie si sa vanda la fier vechi 5 dintre grupuri (care functioneaza pe 
huila - n.red.) si sa ramanem aici cu un singur grup, care va merge pe gaz. Si acesta va functiona, insa, doar pana in 
2024, cand la Pacs, in Ungaria, se va deschide un grup nuclear de mare putere, care va putea livra energie, 
transfrontalier, si in zona noastra. 
Intentia Ministerului Energiei de a taia cele 5 grupuri e destul de evidenta din corespondenta pe care acesta a 
purtat-o cu Comisia Europeana (CE) . La un moment dat, CE chiar a intrebat: vreti sa taiati grupurile astea 
indiferent de situatie? Iar Ministerul Energiei a raspuns ca da, asta e intentia, sa le taie. 
In schimb, cand au fost in vizita la Mintia, de curand, Liviu Dragnea, Viorel Stefan si Mihai Tudose au spus ca, 
dimpotriva, toate grupurile energetice urmeaza sa fie pastrate. Mai mult chiar, grupurile 3 si 4 ar fi urmat sa fie 
prinse intr-o strategie energetica nationala si sa functioneze pana in 2030. 
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Acum salariatii vor sa stie clar: vor mai avea sau nu locuri de munca la Mintia? Si noi vrem sa stim, ca sa stim ce sa 
le spunem! 
Desi, va zic, intregul Complex Energetic Hunedoara - din care face parte si Termocentrala Mintia - e cel mai mare 
angajator din judet. Daca dai oamenii afara, le va fi greu sa isi gaseasca altceva de lucru. In plus, se vor pierde 
specialisti deja formati in zeci de ani. 
Sigur ca e poluant sa produci energie pe carbune. Dar daca n-o mai faci, Valea Jiului si intregul minerit romanesc 
din zona vor disparea", a mai spus Cristian Istoc. 
Intr-adevar, dintr-un document aflat in posesia Ziare.com reiese faptul ca, la Termocentrala Mintia, Minsterul 
Energiei planuieste sa investeasca doar in grupul energetic alimentat cu gaz. 
Puteti citi aici parte din documentul remis de Ministerul Energiei catre Presedintia Romaniei. 
Liderul sindical de la Mintia sustine ca intelege supararea oamenilor, dar ca si-ar fi dorit ca acestia sa se 
organizeze altfel, pe viitor. 
"Este adevarat ca oamenii merita sa stie ce urmeaza sa se intample cu termocentrala. Si asa le este greu. In 
conditiile in care CE Hunedoara este pe pierdere, li se opresc contributiile datorate statului din salarii, dar ele nu 
sunt virate mai departe integral, ci doar in mica parte. Adica atat cat sa poata omul sa obtina adeverinta si sa se 
duca la medic in baza ei, in cazul in care are neaparat nevoie. 
Avand contract colectiv de munca incheiat, nu vorbim despre o greva, la Mintia, ci despre un protest pe care 
oamenii il organizeaza in timpul lor liber. Astazi, spre exemplu, cei care au muncit noaptea trecuta, la schimbul III, 
au ramas la protest. 
Noi ne-am dori ca oamenii sa se duca acasa dimineata si sa se odihneasca. Daca seara nu se intorc odihniti, putem 
ajunge in situatia de a opri instalatiile din cauza ca personalul e obosit si nu poate lucra. Or, de pe urma acestei 
situatii n-ar avea nimeni de castigat", a explicat Cristian Istoc pentru Ziare.com. 
Din pacate, nu numai Termocentrala Mintia, ci intreg Complexul Energetic Hunedoara (CEH) risca sa ajunga la fier 
vechi. Motivul: acum 2 saptamani, Comisia Europeana a decis ca, in anii din urma, CEH a primit ajutoare de stat 
nelegale in valoare de 60 de milioane de euro si ca trebuie sa returneze acesti bani. Or, CEH nu are cum sa 
plateasca, in conditiile in care e pe pierdere din 2013. Doar anul trecut CEH a pierdut nu mai putin de 768.843.069 
lei. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Noua rectificare bugetară Guvernul ia bani de la infrastructură, cercetare și educație și dă la salarii și dobânzi. 
Transporturile, cea mai mare tăiere de fonduri. Cine a primit în plus 
Ministerul Finanțelor Publice a elaborat proiectul celei de a doua rectificări bugetare din acest an, cu încadrarea în 
ținta de deficit bugetar de 2,97% din PIB.Cheltuielile au crescut mai mult decât veniturile. S-a luat în considerare o 
estimare a unui PIB nominal mai mare, anunțat recent de Comisia Națională de Strategie si Prognoză (CNSP), de la 
945 miliarde lei, la 949,6 miliarde lei. Inițial, bugetul pe 2018 a fost fundamentat pe un produs intern brut de 
907,9 miliarde lei, potrivit MFP. 
Conform instituției diminuări au fost operate având în vedere gradul de execuție a cheltuielilor, în principal la 
proiectele finanțate din fonduri europene la:  

 Ministerul Transporturilor (-1,16 miliarde de lei) 
 Ministerul Cercetării și Inovării (-228,9 milioane de lei) 
 Ministerul Educației Naționale (-198 milioane de lei) 
 Ministerul Culturii și Identității Naționale (-176,8 milioane de lei) 
 Ministerul Comunicațiilor și Societății Informaționale (-166 milioane de lei) 
 Ministerul Fondurilor Europene (-164,9 milioane de lei) 
 Ministerul Finanțelor Publice (-128,5 milioane de lei) 
 Ministerul Apelor și Pădurilor (-95,9 milioane de lei) 
 Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat (-71,6 milioane de lei) 
 Ministerul Agriculturii și Dezvoltării Rurale (-49 milioane de lei). 

Proiectul de rectificare bugetară are în vedere, spune MFP, majorarea per sold a veniturilor bugetului general 
consolidat cu 228,9 milioane de lei, iar cheltuielile se majorează, per sold, cu suma de 365,6 milioane de lei.  
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S-au asigurat fonduri suplimentare:  

 Ministerului Finanțelor Publice - Acțiuni Generale: +2,69 miliarde de lei din care: 1 miliard de lei dobânzi, 
671,6 milioane de lei pentru contribuția României la bugetul U.E și 700 milioane de lei la Fondul de rezervă 
bugetară la dispoziția Guvernului; 

 Ministerului Muncii și Justiției Sociale: +787 milioane de lei, în principal pentru alocații de stat pentru 
copii și drepturi pentru persoane cu handicap; 

 Ministerului Sănătății: +211,5 milioane de lei, în principal pentru asigurarea drepturilor salariale suportate 
de la bugetul de stat în cazul centrelor de permanență, a unităților și compartimentelor de primiri urgențe; 

 Ministerului Justiției: +138,5 milioane de lei per sold, din care 100 milioane de lei pentru cheltuieli de 
personal; 

 Ministerului Dezvoltării Regionale și Administrației Publice: + 85,2 milioane de lei per sold. S-au asigurat 
sume pentru derularea programelor/proiectelor cu finanțare externă nerambursabilă aferente cadrului financiar 
2014-2020 (Programul Operațional Regional) + 98,42 milioane de lei; 

 Ministerului Afacerilor Interne: +70,6 milioane de lei per sold. S-au identificat economii la cheltuielile de 
personal și au fost asigurate 116 milioane de lei pentru plata pensiilor militare de stat; 

 Bugetului Fondului național unic de asigurări sociale de sănătate se majorează la cheltuieli cu suma de 
600 milioane de lei pentru asigurarea sumelor necesare decontării serviciilor medicale, a medicamentelor cu și 
fără contribuție personală și a medicamentelor utilizate în programele naționale cu scop curativ; 

 Bugetului Asigurărilor Sociale de Stat: se majorează la cheltuieli cu suma de 45,4 milioane de lei; 
 Bugetului Asigurărilor pentru Șomaj: se majorează la cheltuieli cu suma de 82,6 milioane de lei 

(Sursa: hotnews) 
 

 Oficiali BNR, semnal de alarmă: Recesiunea este inevitabilă, avem nevoie de investiții 
Oficialii Băncii Centrale transmit un mesaj temperat cu privire la o posibilă recesiune. După o creștere 
economică mare urmează automat și o scădere. În momentul de față, suntem pe muchie de cuțit la deficitul 
extern - importăm mai mult decât exportăm - și la deficitul bugetar, spun surse din interiorul Băncii Centrale. 
Există riscul să nu atingem ținta de deficit de 3% din Produsul Intern Brut asumată. 
Economia trebuie să fie bazată mai mult pe investiții, nu pe consum, așa cum se întâmplă acum. Avem mare 
nevoie de drumuri, măsurile populiste trebuie să se reducă, mai sunt de părere reprezentanții BNR.  
Recent, Ionuţ Dumitru, șeful Consiliului Fiscal, a avertizat că împrumuturile statului se apropie de un nivel de 
alertă. Iar avertismentele analiştilor au început să curgă unele după altele. 
România se află în cea mai proastă situaţie de după criza de acum un deceniu, spun şi economiştii  ING. 
Ultimul raport al băncii ING atrage atenţia asupra riscurilor din economia României, în prag de an electoral, într-o 
perioadă în care creşterea Produsului Intern Brut începe să încetinească. „Este cam singura ţară din regiune care 
are o politică fiscală sau o perspectivă fiscală expansionistă, în contextul în care vin mai multe incertitudini la nivel 
global legate de Brexit”, atrage atenția Ciprian Dascălu, economist-şef ING. 
Cert este că datele oficiale arată că împrumuturile statului au crescut de la 12,4% din PIB în urmă cu un deceniu la 
35,1% din PIBBNR acum. E adevărat că mai avem până la limita de 60% convenită la nivel european. Totuşi, 
suntem aproape de nivelul de 40-45%, care slăbeşte economia.  
Nu sunt singurele probleme. Majorările salariale din sectorul bugetar ar urma să adâncească și mai mult diferenţa 
dintre importuri şi exporturi, de peste 1 miliard de euro în acest moment. 
Semne de regres vin şi din piaţa imobiliară. Vânzările de locuinţe au scăzut cu până la 30%, cu un vârf de aproape 
50% în Bucureşti. Iar înăsprirea condiţiilor de creditare de către BNR, cu o limitare a gradului de îndatorare la 40% 
din venitul clientului, va accentua şi mai mult declinul tranzacţiilor imobiliare. 
Luna trecută au fost încheiate aproape 53.000 de tranzacţii imobiliare în toată ţara, cu 10.000 mai puţine decât 
acum 10 ani. 
 (Sursa: Digi 24) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/economie/economistii-ce-sanse-avem-sa-intram-in-recesiune-1035293
http://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Şeful Consiliului Fiscal, scos la raport în Comisia Economică din Senat 
Dialogul surzilor, în comisia economică din Senat. Parlamentarii au vrut să afle direct de la preşedintele Consiliului 
Fiscal dacă România riscă, într-adevăr, să intre în recesiune. 
 Asta după ce, recent, Ionuţ Dumitru a avertizat că împrumuturile statului se apropie de un nivel de alertă. Iar 
avertismentele analiştilor au început să curgă unele după altele. România se află în cea mai proastă situaţie de 
după criza de acum un deceniu, spun şi economiştii ING. 
Schimbul de replici dintre senatorul Daniel Zamfir şi economistul Ionuţ Dumitru a durat mai bine de o oră. Şi chiar 
şi aşa, argumentele prezentate de şeful Consiliului Fiscal nu l-au convins pe şeful comisiei economice din Senat. 
Cert este că datele oficiale arată că împrumuturile statului au crescut de la 12,4% din PIB în urmă cu un deceniu la 
35,1% din PIB acum. E adevărat că mai avem până la limita de 60% convenită la nivel european. Totuşi, suntem 
aproape de nivelul de 40-45%, care slăbeşte economia. De altfel, avertismentele economiştilor s-au tot înmulţit în 
ultimele zile şi toţi se uită cu îngrijorare la situaţia finanţelor publice. Ultimul raport al băncii ING atrage atenţia 
asupra riscurilor din economia României, în prag de an electoral, într-o perioadă în care creşterea Produsului 
Intern Brut începe să încetinească. 
Ciprian Dascălu, economist-şef ING: „Este cam singura ţară din regiune care are o politică fiscală sau o perspectivă 
fiscală expansionistă, în contextul în care vin mai multe incertitudini la nivel global legate de Brexit”. 
Şi nu sunt singurele probleme. Majorările salariale din sectorul bugetar ar urma să adâncească și mai mult 
diferenţa dintre importuri şi exporturi, de peste 1 miliard de euro în acest moment, potrivit aceluiaşi raport. 
Semne de regres vin şi din piaţa imobiliară. Vânzările de locuinţe au scăzut cu până la 30%, cu un vârf de aproape 
50% în Bucureşti. Iar înăsprirea condiţiilor de creditare de către BNR, cu o limitare a gradului de îndatorare la 40% 
din venitul clientului, va accentua şi mai mult declinul tranzacţiilor imobiliare. 
Luna trecută au fost încheiate aproape 53.000 de tranzacţii imobiliare în toată ţara, cu 10.000 mai puţine decât 
acum 10 ani. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Comisia Europeană SOLICITĂ României măsuri de temperare a deficitului public 
Deficitul public a crescut în România de la -0,5 % în 2015 la -2,9 % în 2016 şi se preconizează că acesta va ajunge la 
-3,3 % în 2018, -3,4 % în 2019 şi -4,7 % în 2020, acest nivel al deficitului urmând a fi cel mai ridicat din UE, 
apreciază Comisia Europeană. 
Comisia a prezentat miercuri, în „Semestrul european, pachetul de toamnă: Consolidarea creşterii durabile şi 
favorabile incluziunii”, priorităţile economice şi sociale ale UE pentru 2019, document în cadrul căruia prezintă 
avize privind planurile bugetare. Pachetul confirmă existenţa unei situaţii deosebit de grave de neconformitate cu 
Pactul de stabilitate şi de creştere în cazul Italiei; Grecia este integrată pentru prima dată în semestrul european, 
spune comisia. 
În cazul României, Comisia a stabilit că nu au fost luate măsuri efective ca răspuns la recomandarea Consiliului din 
luna iunie şi propune Consiliului să adopte o recomandare revizuită adresată României pentru ca aceasta să îşi 
corecteze abaterea semnificativă de la traiectoria de ajustare vizând atingerea obiectivului bugetar pe termen 
mediu. În iunie 2018, Consiliul a adresat României o recomandare privind o ajustare structurală anuală de 0,8 % 
din PIB atât pentru 2018, cât şi pentru 2019, în cadrul procedurii aplicabile abaterilor semnificative. În lumina 
evoluţiilor ulterioare şi a faptului că România nu a adoptat măsuri efective pentru a-şi corecta abaterea 
semnificativă, Comisia propune acum o recomandare revizuită privind o ajustare structurală anuală de cel puţin 
1% din PIB în 2019. Deficitul public a crescut în România de la -0,5 % în 2015 la -2,9 % în 2016 şi se preconizează 
că acesta va ajunge la -3,3 % în 2018, -3,4 % în 2019 şi -4,7 % în 2020: acest nivel al deficitului fiind cel mai ridicat 
din UE, arată documentul făcut public miercuri. 
În cazul Italiei, după ce a evaluat proiectul de plan bugetar revizuit prezentat la 13 noiembrie, Comisia confirmă 
existenţa unui caz deosebit de grav de neconformitate cu recomandarea adresată Italiei de către Consiliu la 13 
iulie 2018. Comisia a adoptat deja un aviz, la 23 octombrie 2018, în care a identificat o situaţie deosebit de gravă 
de neconformitate în proiectul de plan bugetar iniţial prezentat de Italia la 16 octombrie 2018. 
În cazul a zece state membre – Germania, Irlanda, Grecia, Cipru, Lituania, Luxemburg, Malta, Ţările de Jos, Austria 
şi Finlanda – se consideră că proiectele de planuri bugetare respectă Pactul de stabilitate şi de creştere în 2019. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/economie/economistii-ce-sanse-avem-sa-intram-in-recesiune-1035293
http://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
În cazul a trei state membre – Estonia, Letonia şi Slovacia – se consideră că proiectele de planuri bugetare 
respectă în linii mari Pactul de stabilitate şi de creştere în 2019. În cazul acestor ţări, planurile ar putea avea ca 
rezultat o oarecare abatere de la obiectivul bugetar pe termen mediu al fiecărei ţări sau de la traiectoria de 
ajustare în vederea atingerii acestuia. 
În cazul a patru state membre – Belgia, Franţa, Portugalia şi Slovenia – proiectele de planuri bugetare prezintă un 
risc de neconformitate cu Pactul de stabilitate şi de creştere în 2019. Proiectele de planuri bugetare ale acestor 
state membre ar putea duce la o abatere semnificativă de la traiectoriile de ajustare care vizează atingerea 
obiectivului lor bugetar pe termen mediu. 
Comisia a luat, de asemenea, o serie de măsuri în cadrul Pactului de stabilitate şi de creştere, care privesc, pe 
lângă România, Italia şi Ungaria. 
În cazul Italiei, Comisia a efectuat o nouă evaluare a nerespectării criteriului privind datoria. Situându-se la un 
nivel de 131,2 % din PIB în 2017, echivalentul a 37.000 de euro pe cap de locuitor, datoria publică a Italiei 
depăşeşte valoarea de referinţă de 60 % din PIB prevăzută în tratat. Această nouă evaluare a fost necesară 
deoarece planurile fiscal-bugetare ale Italiei pentru 2019 reprezintă o modificare semnificativă a factorilor 
relevanţi analizaţi de Comisie în luna mai a anului trecut. Analiza prezentată în acest nou raport include evaluarea 
tuturor factorilor relevanţi, în special a următoarelor elemente: (i) faptul că situaţia macroeconomică, în pofida 
intensificării recente a riscurilor de evoluţie negativă, nu poate fi invocată pentru a explica lacunele majore ale 
Italiei în ceea ce priveşte respectarea criteriului de referinţă privind reducerea datoriei, având în vedere creşterea 
nominală a PIB-ului la peste 2 %, începând din 2016; (ii) faptul că planurile guvernului implică un regres 
semnificativ faţă de reformele structurale care favorizau creşterea în trecut, în special reformele anterioare în 
domeniul pensiilor; şi, mai ales, (iii) riscul identificat privind abaterea semnificativă de la traiectoria de ajustare 
recomandată în vederea atingerii obiectivului bugetar pe termen mediu în 2018 şi neconformitatea deosebit de 
gravă pentru 2019 cu recomandarea adresată Italiei de către Consiliu la 13 iulie 2018, atât pe baza planurilor 
guvernului, cât şi pe baza previziunilor Comisiei din toamna anului 2018. În general, analiza sugerează că ar trebui 
să se considere că nu este respectat criteriul datoriei, astfel cum este definit în tratat şi în Regulamentul (CE) nr. 
1467/1997 şi că, prin urmare, se justifică o procedură aplicabilă deficitelor excesive bazată pe nivelul datoriei. 
În cazul Ungariei, Comisia a stabilit că nu au fost luate măsuri efective ca răspuns la recomandarea Consiliului din 
iunie 2018 şi propune Consiliului să adopte o recomandare revizuită adresată Ungariei pentru ca aceasta să îşi 
corecteze abaterea semnificativă de la traiectoria de ajustare vizând atingerea obiectivului bugetar pe termen 
mediu. În iunie 2018, Consiliul a adresat Ungariei o recomandare privind o ajustare structurală anuală de 1 % din 
PIB pentru 2018, în cadrul procedurii aplicabile abaterilor semnificative. În lumina evoluţiilor ulterioare şi a 
faptului că Ungaria nu a adoptat măsuri efective pentru a-şi corecta abaterea semnificativă, Comisia propune 
acum o recomandare revizuită privind o ajustare structurală anuală de cel puţin 1 % din PIB în 2019. Deficitul 
public a crescut în Ungaria de la -1,6 % în 2016 la -2,4 % în 2018 şi se preconizează că acesta va rămâne uşor sub 
nivelul de -2 % în următorii doi ani. 
Comisia a adoptat primul raport privind Grecia în contextul dispozitivului de supraveghere consolidată care a fost 
instituit după încheierea programului de sprijin pentru stabilitate din cadrul Mecanismului european de 
stabilitate, la 20 august 2018. Raportul concluzionează că proiectul de plan bugetar pentru 2019 prezentat de 
Grecia asigură conformitatea cu angajamentul său de a atinge un excedent primar de 3,5 % din PIB. Progresele 
înregistrate în ceea ce priveşte reformele din alte domenii sunt considerate a fi inegale, iar autorităţile vor trebui 
să accelereze punerea lor în aplicare pentru a-şi atinge obiectivele. Activarea măsurilor de politică contingentă 
privind datoria, convenite ca parte a pachetului semnificativ de măsuri privind datoria aprobat în cadrul reuniunii 
Eurogrupului din 22 iunie 2018, va fi condiţionată de o evaluare pozitivă în al doilea raport efectuat în cadrul 
dispozitivului de supraveghere consolidată. Acest raport va fi publicat în prima parte a anului viitor. 
Comisia invită Consiliul să discute pachetul şi să aprobe orientările prezentate astăzi. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, îşi va înainta joi demisia premierului Viorica Dăncilă, au declarat, pentru 
Agerpres, surse guvernamentale.  
Comitetul Executiv al PSD a decis luni înlocuirea lui Şova de la Transporturi cu Lia Olguţa Vasilescu, însă preşedintele Klaus 
Iohannis a refuzat marţi să aprobe revocarea acestuia din funcţie şi a respins propunerea social-democraţilor pentru acest 
portofoliu. PSD venit cu o nouă propunere pentru Ministerul Transporturilor, respectiv deputatul PSD, Mircea Drăghici.  
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat miercuri că s-a decis în Comitetul Executiv Naţional al PSD ca miniştrii Paul 
Stănescu şi Lucian Şova să demisioneze în cazul în care preşedintele Klaus Iohannis refuză să-i revoce. Prim-ministrul Viorica 
Dăncilă şi-a exprimat speranţa că preşedintele va semna decretele privind numirea Liei Olguţa Vasilescu pentru portofoliul 
Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice şi a lui Mircea Drăghici pentru funcţia de ministru al Transporturilor. 
(Sursa: dcnews.ro) 
 

 Este oficial: Olguţa Vasilescu, propusă la Ministerul Dezvoltării, iar Mircea Drăghici la Transporturi/ Dragnea: 
Iohannis încalcă legea dacă refuză  
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, la finalul şedinţei CEx al PSD de miercuri, că o va propune pe Lia Olguţa 
Vasilescu la Ministerul Dezvoltării şi pe Mircea Drăghici la Ministerul Transporturilor. 
"Acestea sunt cele două nominalizări pe care le vom face imediat în perioada următoare către preşedintele 
României", a afirmat Viorica Dăncilă. 
Întrebată cum îşi explică faptul că Olguţa Vasilescu are competenţe pentru trei ministere, al Muncii, al 
Transporturilor şi acum al Dezvoltării, premierul a răspuns: "Am observat faptul că nu contează ce cred eu şi ce 
competenţe cred eu că are o anumită persoană pentru a fi ministru. Da, consider că Olguţa Vasilescu e calificată 
să ocupe mai multe portofolii, bineînţeles nu în acelaşi timp". 
Aceasta a adăugat că a trimis deja la Cotroceni deciziile de revocare ale ministrului Transporturilor Lucian Şova şi a 
ministrului Dezvoltării Paul Stănescu 
"Am trimis deja deciziile de revocare pentru cei doi miniştri. Bineînţeles că acum trimit numirea. Nu mai trimit o 
dată ceea ce am trimis. Eu sper ca ceea ce a decis premierul României să fie luat în calcul. În cazul în care refuză o 
să acţionăm constituţional. Eu sper ca domnul preşedinte să facă aceste numiri. Să nu uităm că am intrat în linie 
dreaptă pentru preluarea Preşedinţiei Consiliului UE. Astăzi am avut o primă întâlnire cu Consiliului Preşedintilor. 
Eu cred că în acest moment nu ne putem juca cu deciziile pe care le luăm. Eu sper să luăm în calcu toţi aceste 
lucruri şi preşedintele să facă aceste nominalizări, având în vedere faptul că toţi de la Guvern de la cu Colegiul 
Comisarilor", a spus Dăncilă. 
Chestionată de ce nu îşi dau cei doi demisia, Viorica Dăncilă a replicat: "Cred că la această întrebare nu vă pot 
răspunde eu. Întrebaţi-i pe cei doi miniştri". 
Dragnea, despre un posibil nou refuz: Ne-am obişnuit cu Iohannis să fie în stare facă orice 
Liviu Dragnea a declarat, miercuri, întrebat despre un posibil al doilea refuz al lui Klaus Iohannis de numire a 
Olguţei Vasilescu la Dezvoltare şi a lui Mircea Drăghici la Transporturi, că în cazul în care acesta "va călca cu 
picioarele pe Constituţie, o să ne întâlnim şi o să vedem ce o să facem". 
Întrebat dacă are rezerve că va accepta noile propuneri ale PSD pentru cele două ministere, Liviu Dragnea a 
răspuns: "Ne-am obişnuit cu domnul Iohannis să fie în stare să facă orice, dincolo de Constituţie şi lege, dar ar fi o 
încălcare flagrantă a legii şi a deciziei CCR. În cazul în care va calcă cu picioarele pe Constituţie, o să ne întâlnim şi 
o să vedem ce o să facem. Să ajungem în situaţia respectiv, nedorită de noi, şi vedem". 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, la finalul şedinţei CEx al PSD de miercuri, că o va propune pe Lia Olguţa 
Vasilescu la Ministerul Dezvoltării şi pe Mircea Drăghici la Ministerul Transporturilor. 
Aceasta a adăugat că a trimis deja la Cotroceni deciziile de revocare ale ministrului Transporturilor Lucian Şova şi a 
ministrului Dezvoltării Paul Stănescu 
"Am trimis deja deciziile de revocare pentru cei doi miniştri. Bineînţeles că acum trimit numirea. Nu mai trimit o 
dată ceea ce am trimis. Eu sper ca ceea ce a decis premierul României să fie luat în calcul. În cazul în care refuză o 
să acţionăm constituţional. Eu sper ca domnul preşedinte să facă aceste numiri. Să nu uităm că am intrat în linie 
dreaptă pentru preluarea Preşedinţiei Consiliului UE. Astăzi am avut o primă întâlnire cu Consiliului Preşedintilor. 
Eu cred că în acest moment nu ne putem juca cu deciziile pe care le luăm. Eu sper să luăm în calcu toţi aceste 
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lucruri şi preşedintele să facă aceste nominalizări, având în vedere faptul că toţi de la Guvern de la cu Colegiul 
Comisarilor", a conchis Dăncilă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, marţi, că nu va semna decretele de numire în funcţia de ministru al 
Transporturilor pentru Lia Olguţa Vasilescu şi pentru Ilan Laufer, care a fost propus de PSD pentru portofoliul 
Dezvoltării Regionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raportul MCV: Dragnea anunţă un „plan de acţiune comun” împreună cu Dăncilă, Tăriceanu şi Toader 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, miercuri, la Parlament, că în coaliţia de guvernare se va adopta o 
„poziţie comună” şi un „plan de acţiune” cu privire la recomandările din MCV. 
Întrebat miercuri, la Parlament, dacă ia în calcul contestarea raportului MCV la Curtea de Justiţie a Uniunii 
Europene, liderul PSD Liviu Dragnea a răspuns: „Raportul MCV nu cred că poate fi contestat, ca raport. O să avem 
în perioada următoare o întâlnire cu dna prim-ministru, dl Tăriceanu, dl Toader şi cu alţi colegi să avem o poziţie 
comună în ceea ce priveşte recomandările din raportul MCV şi atunci o să comunicăm”. 
Liderul social-democrat a adăugat că se va stabili în acest sens „un plan de acţiune comun în funcţie de 
recomandările MCV-ului”. 
În ceea ce priveşte raportul Comisiei de la Veneţia, Dragnea a spus că, cu o singură excepţie, recomandările au 
fost respectate. 
„În ceea ce priveşte recomandările Comisiei de la Veneţia, cu toată această furtună mediatică din ultima perioadă, 
s-a trecut uşor peste un lucru. S-a adoptat o OUG în urma a două întâlniri pe care ministrul Toader le-a avut cu 
reprezentanţii Comisiei de la Veneţia înainte de raportul final, având acolo o discuţie şi stabilind de comun acord 
că dacă acele recomandări din draft vor fi adoptate prin OUG, atunci raportul final va fi schimbat. În plenul 
Comisiei de la Veneţia au motivat că ordonanţa a venit prea târziu. Dar, faţă de recomandările Comisiei de la 
Veneţia, cred că cu o singură excepţie sunt prinse la ora asta în legislaţie, vorbim de legile justiţiei. Despre 
codurile penale nu prea avem despre ce să vorbim pentru că aşteptăm motivarea CCR şi vor intra într-o analiză 
serioasă. Cred că şi pe aceste coduri putem, fără niciun fel de rezerve, să fie o colaborare cu toate părţile care 
doresc”, a zis liderul PSD. 
Acesta a spus că statul de drept trebuie să respecte şi drepturile fundamentale ale omului şi că acest lucru l-a spus 
delegaţiei din Parlamentul European cu care s-a întâlnit în cursul zilei la Parlament. 
„Statul de drept cuprinde şi drepturile fundamentale ale omului. Drepturile omului sunt călcate în picioare în 
România de ani de zile. Sunt mii de oameni condamnaţi pe nedrept, anchetaţi pe nedrept, târâţi în procese pe 
nedrept. Asta am spus-o şi azi. Sprijinim cu determinare întărirea statului de drept din România în aceeaşi măsură 
în care drepturile fundamentale ale oamenilor sunt respectate”, a arătat Dragnea. 
Liderul PSD a menţionat că îşi doreşte o comunicare mai bună cu oficialii europeni. 
Fiecare ne-am spus punctele de vedere. Ce este foarte important din punctul meu de vedere este că au fost unii 
membri din delegaţia europeană care au şi spus că în orice ţară se poate discuta despre statul de drept, foarte 
important este cum se face analiza unor posibile sau nu derapaje, pentru că este foarte simplu să spui că într-o 
ţară nu este respectat statul de drept, dar este mai greu de spus cum faci această analiză şi cum ajungi la această 
concluzie. Ce este foarte important este că s-a desprins ideea pe care noi o îmbrăţişăm, să avem o colaborare cât 
mai strânsă, să avem posibilitatea să aducem şi noi argumente, nu doar să primim hârtii, rezoluţii sau teme”, a 
arătat Dragnea. 
El a precizat şi o serie de principii enunţate la întâlnirea cu delegaţia PE. 
„Am spus-o azi la întâlnire că valorile şi principiile europene trebuie să fie valabile pentru toate statele. Am mai 
enunţat un princiu, că ceea ce este permis pentru un stat membru trebuie să fie permis pentru toate statele 
membre, iar ceea ce este interzis pentru un stat membru trebuie să fie interzis pentru toate statele membre”, a 
punctat preşedintele PSD. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a pledat miercuri, la întâlnirea din Parlament cu delegaţia PE, pentru tratament egal al 
statelor membre, în timp ce preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a spus că România va acţiona ca 
„mediator imparţial şi un facilitator de consens” în fruntea Consiliului UE. O delegaţie a Parlamentului European, 
condusă de preşedintele PE, Antonio Tajani, a avut, miercuri, la Parlament, o întrevedere de aproximativ o 
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jumătate de oră cu preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului, Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, 
precum şi cu liderii partidelor parlamentare. Delegaţia PE a mai avut, miercuri, întâlniri cu preşedintele Klaus 
Iohannis, la Palatul Cotroceni, şi cu premierul Viorica Dăncilă, la Palatul Victoria. 
Věra Jourová, comisarul european pentru Justiţie, a declarat, marţi, înainte de întâlnirea cu ministrul Justiţiei, 
Tudorel Toader, că se aşteaptă ca România să urmeze recomandările MCV, subliniind că susţine ceea ce este 
menţionat în raport. În raportul MCV se recomandă suspendarea procedurilor în cazul procurorilor de rang înalt. 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, pe 17 noiembrie, la Poiana Braşov, că autorităţile 
române trebuie să elaboreze un document de analiză a MCV-ului, unde să puncteze „gravele erori” ale 
documentului, iar acesta să fie trimis Comisiei Europene. 
Viorica Dăncilă a declarat, pe 15 noiembrie, că este dezamăgită de concluziile raportului MCV, mai ales că 
România a arătat că "e un partener loial şi corect al UE". Premierul a precizat că argumentele oferite de partea 
română au fost ignorate de oficialii europeni. 
Deputatul PSD Florin Iordache a declarat, pe 14 noiembrie, că Guvernul poate contesta MCV la Curtea de Justiţie 
a UE. Deputatul PSD a adăugat că Parlamentul şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader vor analiza asupra 
argumentelor juridice şi politice din raportul prezentat de Comisia Europeană. 
La rândul său, liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, miercuri, că raportul MCV nu poate fi contestat la 
Curtea de Justiţie a UE, însă ceea ce poate fi contestat este Mecanismul în întregime. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis a respins-o pe Adina Florea, propusă de Tudorel Toader pentru conducerea DNA/ Reacţia 
rapidă a procurorului 
Preşedintele Klaus Iohannis a respins propunerile ministrului Justiţiei pentru DNA, Parchetul General şi DIICOT, 
printre acestea numărându-se şi cea a Adinei Florea, nominalizată de Tudorel Toader în funcţia de procuror-şef 
DNA. 
În luna octombrie, ministrul justiţiei, Tudorel Toader, a transmis preşedintelui Klaus Iohannis următoarele 
propuneri de numire a unor procurori în funcţii de conducere: 
- Adina Florea, pentru funcţia de procuror-şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie; 
- Florena-Esther Sterschi, pentru funcţia de procuror şef al Secţiei de resurse umane şi documentare din cadrul 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie; 
- Elena Giorgiana Hosu, pentru funcţia de procuror-şef adjunct al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 
Criminalitate Organizată şi Terorism; 
- Iuliana Nedelcu, pentru funcţia de procuror-şef adjunct al Secţiei Judiciare din cadrul Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie; 
- Antonia-Eleonora Constantin, pentru funcţia de procuror-şef al Secţiei Judiciare din cadrul Parchetului de pe 
lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
"În conformitate cu dispoziţiile art. 54 din Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare şi, având în vedere considerentele Deciziei Curţii 
Constituţionale nr. 358/2018, Preşedintele României respinge propunerile înaintate de către ministrul justiţiei, 
întrucât nu sunt îndeplinite condiţiile de legalitate necesar a fi întrunite, în mod obiectiv, de către procuror, pentru 
a fi numit într-o funcţie de conducere, respectiv cea prevăzută de art. 54 alin. (2) prin raportare la art. 48 alin. (10) 
şi (12) din Legea nr. 303/2004", transmite Administraţia Prezidenţială. 
Potrivit articolului 48, alineatul 10, din legea nr. 303/2004, modificată şi publicată în Monitorul Oficial pe 15 
octombrie 2018, "nu pot fi numiţi în funcţii de conducere judecătorii care au făcut parte din serviciile de informaţii 
sau au colaborat cu acestea ori judecătorii care au interes personal, ce influenţează sau ar putea influenţa 
îndeplinirea cu obiectivitate şi imparţialitatea a atribuţiilor prevăzute de lege". 
Alineatul 12 al aceluiaşi articol stipulează că "înainte de numirea în funcţiile de conducere, Consiliul Naţional 
pentru Studierea Arhivelor Securităţii verifică şi comunică, în termen de 15 zile de la solicitarea Consiliului Superior 
al Magistraturii, dacă judecătorul a făcut parte din serviciile de informaţii înainte de 1990 sau a colaborat cu 
acestea". 
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Adina Florea, după refuzul lui Iohannis de a o numi la şefia DNA: Este decizia domnului preşedinte 
Adina Florea a declarat, pentru MEDIAFAX, după ce Klaus Iohannis a refuzat miercuri propunerea de a o numi în 
funcţia de procuror-şef al DNA, că aceasta este decizia preşedintelui şi refuză să o comenteze. 
„Nu comentez, este decizia domnului preşedinte, nu am ce să comentez”, a spus, pentru MEDIAFAX, Adina Florea, 
În prezent, Adina Florea este procuror-şef adjunct al Secţiei pentru anchetare a magistraţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Procurorii CSM au motivat avizul negativ în cazul revocării lui Augustin Lazăr: Evaluarea este nelegală 
Procurorii CSM motivat avizul negativ dat în cazul revocării lui Augustin Lazăr, secția menționând, printre altele, că 
evaluarea făcută de Tudorel Toader este nelegală. 
Prezentul raport de evaluare, ce face obiectul avizului, nu respectă dispozițiile legale în vigoare standardele 
internaționale și naționale în materia activității Ministerului Public și contravine direcției jurisprudențiale 
conturate atât de organismele internaționale, cât și de Curtea Constituțională a României, se arată in document. 
Avizul a fost transmis Ministerului Justiției. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Justiţiei: Preşedintele nu are nicio competenţă referitoare la eliberarea din funcţie a unui ministru 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, miercuri, după şedinţa CEx PSD, referitor la miniştrii refuzaţi de 
preşedintele Klaus Iohannis, că doar premierul poate decide revocarea unui ministru, şeful statului neavând niciun 
cuvânt de spus. 
Ministrul Justiţiei a explicat că, potrivit deciziei Curţii Constituţionale din 2008, preşedintele poate să refuze o 
singură dată numirea într-o funcţie de ministru. Esenţa legii, spune Toader, se află la articolul 85 din Constituţie, 
care are trei alineate, respectiv o ipoteză în care postul de ministru este vacant, o altă ipoteză când postul de 
ministru este ocupat şi primul-ministru doreşte o remaniere parţială şi o a treia ipoteză e când remanierea, 
datorită schimbării configuraţiei politice, trece prin Parlament sau la început, când se numeşte Guvernul. 
"Modul în care Guvernul este numit, prin programul de guvernare şi componenţa Executivului, preşedintele nu 
are niciun drept de apreciere. Atunci preşedintele execută hotărârea Parlamentului. Rămân celelalte două 
ipoteze. Când postul de ministru este vacant sau când este ocupat. În baza deciziei Curţii Constitţionale din 2008, 
preşedintele poate să respingă propunerea de numire o singură dată şi atunci să facem distincţie între ipoteza 
revocării, eliberării postului de ipoteza desemnării, ocupării postului. În baza deciziei Curţii Constituţionale, 
preşedintele poate respinge o singură dată, repet, numai la numire, la desemnare. Preşedintele nu are nu are 
nicio competenţă cu privire la eliberarea, vacantarea postului la cererea primului-ministru pentru că Guvernul nu 
este la Preşedinţie, Guvernul nu este al preşedintelui. (...) Prin urmare, în momentul în care vorbim de un post 
vacant, nu există această discuţie, că preşedintele n-ar avea la ce să se opună, că el e vacant. Când vorbim de un 
post care este ocupat, premierul propune vacantarea şi numirea altui ministru, preşedintele nu are nicio 
competenţă asupra revocării, aici e o competenţă exclusivă, deplină a primului-ministru", a declarat Tudorel 
Toader, după şedinţa Comitetului Executiv Naţional al PSD. 
Ministrul Justiţiei a mai arătat că, după părerea sa, un ministru refuzat de preşedinte pentru un anumit minister 
poate fi propus pentru a ocupa alt portofoliu. 
"Răspunsul este «da», categoric, pentru că poţi să nu fii compatibil cu un domeniu, specialist într-un domeniu, dar 
poţi să fii bun manager, bun ordonator de credite pentru un alt domeniu. Preşedintele nu poate refuza cuiva 
vocaţia de a deveni ministru. (...) Prin urmare, eu am exprimat în CEx punctul de vedere bazat pe articolul 85 din 
Constituţie, bazat pe decizia CCR din 2008, bazat pe literatura relevantă de specialitate care promovează aceeaşi 
soluţie, concret că da, doamna ministru Olguţa Vasilescu poate fi propusă pentru a prelua ministerul Dezvoltării. 
Poate fi propusă pentru că e un alt portofoliu", a conchis Toader. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, la finalul şedinţei CEx al PSD de miercuri, că o va propune pe Lia Olguţa 
Vasilescu la Ministerul Dezvoltării şi pe Mircea Drăghici la Ministerul Transporturilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Senatul a adoptat un proiect legislativ care vizează prevenirea insolvenţei 
Senatul a adoptat, miercuri, un proiect legislativ care prevede reglementarea şi completarea Legii nr.85/2014 
privind procedurile de prevenire a insolvenţei şi de insolvenţă, precum şi a unor acte normative din domeniu, 
vizând îmbunătăţirea climatului de afaceri. 
Proiectul de lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 88/2018 pentru modificarea şi 
completarea unor acte normative în domeniul insolvenţei şi a altor acte normative, a fost adoptat de senatori cu 
56 de voturi "pentru", 16 "împotrivă" şi 12 abţineri. 
"Elaborarea actului normativ a avut în vedere necesitatea eficientizării mecanismelor de recuperare a creanţelor 
bugetare faţă de societăţile aflate în insolvenţă, cu respectarea şanselor de redresare a acestora, evitarea folosirii 
în mod abuziv a procedurilor insolvenţei pentru a nu afecta mediul concurenţial, eficientizarea procedurilor de 
insolvenţă şi îmbunătăţirea climatului de afaceri prin redresarea afacerilor viabile şi recuperarea mai rapidă a 
creanţelor", se arată în expunerea de motive a proiectului legislativ. 
Comisia juridică şi Comisia pentru buget au întocmit un raport de admitere cu amendamente iniţiativei legislative. 
"Valoarea-prag (cuantumul minim al creanţei, pentru a putea fi introdusă cererea de deschidere a procedurii de 
insolvenţă) este de 40.000 de lei atât pentru creditori, cât şi pentru debitori, inclusiv pentru cererile formulate de 
lichidatorul numit în procedura de lichidare prevăzută de Legea nr.31/1990, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare, pentru creanţe de altă natură decât cele salariale, iar pentru salariaţi este de 6 salarii 
medii brute pe economie/salariat", prevede o modificare adusă proiectului de lege în comisiile de specialitate. 
O altă modificare arată că "dacă debitorul nu se conformează planului sau se acumulează noi datorii către 
creditorii din cadrul procedurii de insolvenţă, oricare dintre creditori sau administratorul judiciar poate solicita 
oricând judecătorului -sindic să dispună intrarea în faliment a debitorului. Cererea se judecă de urgenţă şi cu 
precădere, în termen de 30 de zile de la înregistrarea acesteia la dosarul cauzei. Cererea va fi respinsă de către 
judecătorul-sindic în situaţia în care creanţa nu este datorată, este achitată sau debitorul încheie o convenţie de 
plată cu acest creditor. Pentru datoriile acumulate în perioada procedurii de insolvenţă care au vechime mai mare 
de 60 de zile se poate începe executarea silită, în cadrul procedurii de insolvenţă, de către practicianul în 
insolvenţă". 
„În prezent se află în procedura insolvenţei, în perioada de observaţie, peste 6.000 de societăţi cu circa 64.000 de 
salariaţi”, se arată în Ordonanţa de Urgenţă pentru modificarea unor acte normative în domeniul insolvenţei. 
Senatul este prima cameră sesizată, forul decizional fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Oficialii europeni au explicat liderilor de la Bucuresti ce inseamna presedintia UE. Dancila a zis ca e un 
examen, Dragnea a cerut tratament egal 
Cei mai importanti lideri din Parlamentul European au venit la Bucuresti, pentru a discuta cu oficialii romani 
despre preluarea Presedintiei Consiliului Uniunii Europene. 
Presedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, secretarul general al Parlamentului European, Klaus Welle, 
precum si liderii celor 9 grupuri politice europene au ajuns fata in fata cu premierul Viorica Dancila, precum si 
presedintii Parlamentului Liviu Dragnea si Calin Popescu Tariceanu, la o saptamana dupa adoptarea in PE a 
Rezolutiei privind respectarea statului de drept in Romania, precum si a publicarii de catre Comisia Europeana a 
celui mai dur raport MCV. 
Oficialii europeni au explicat ce dosare cruciale vor fi transate pe parcursul mandatului romanesc in fruntea 
Consiliului UE, precum si ce se asteapta de la autoritatile de la Bucuresti. 
Premierul Viorica Dancila a spus ca vede acest mandat drept un examen pe care spera ca Romania sa-l treaca si ca 
succesul tarii noastre va insemna si un succes al Uniunii. Dupa intalnirea de la Palatul Victoria, Tajani s-a dus la 
Cotroceni, unde i-a atras atentia presedintelui Klaus Iohannis ca rolul sau este extrem de important in perioada ce 
urmeaza si ca liderii europeni conteaza pe el. 
In cele din urma, delegatia europeana s-a dus la Parlament, unde a discutat cu Liviu Dragnea si Calin Popescu 
Tariceanu. Seful PSD a reluat si in fata presedintelui Parlamentului European retorica "tratamentului egal", cerand 
sa fie respectat acest principiu pentru toate statele membre. 
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Primirea oficialilor europeni vine intr-un context politic tensionat, dupa ce luni PSD a anuntat remanierea 
guvernamentala, iar marti Iohannis a refuzat doua dintre propunerile care i-au ajuns pe masa. 
Ziare.com v-a prezentat in format LIVE TEXT cele mai importante momente si declaratii ale zilei: 
15:48 - Cu asta se incheie sirul intalnirilor politice ale oficialilor europeni. Incepand cu ora 16:30, presedintele 
Tajani va merge la Facultatea de Drept, unde va participa la dezbaterea "Tinerii in dialog cu Parlamentul 
European". 
15:40 - Intalnirea dintre Tajani, Tariceanu si Dragnea s-a incheiat, potrivit unui comunicat remis de Senat. 
In document se arata ca Dragnea i-a spus lui Tajani ca "avem in fata mai multe provocari deosebite, care vor 
trebui abordate in cursul presedintiei Romaniei", atragand atentia ca, in viziunea lui, "cheia unitatii si coeziunii in 
cadrul UE tine in primul rand de tratamentul egal si de solidaritatea dintre statele membre, acestea fiind doua 
valori fundamentale pe care s-a cladit proiectul european". 
In acelasi timp, Tariceanu l-a asigurat pe Tajani ca, "pe durata detinerii Presedintiei Consiliului UE, Romania va 
actiona ca mediator impartial si un facilitator de consens", insistand ca, "pe termen lung, eficienta UE va depinde 
de capacitatea acesteia de a asigura un nivel adecvat de convergenta intre statele membre si de a imbunatati 
nivelul de coeziune, prin mentinerea si promovarea valorilor comune". 
15:15 - Desi era programata sa dureze intre 14:00 si 14:30, intalnirea dintre presedintele PE si Liviu Dragnea si 
Calin Popescu Tariceanu continua si la aceasta ora, a confirmat, pentru Ziare.com, Biroul de presa al Senatului. 
14:00 - La aceasta ora delegatia europeana condusa de presedintele PE Antonio Tajani este la Parlament. 
Urmeaza intalniri cu presedintele Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea, si cel al Senatului, Calin Popescu Tariceanu. 
11:37 - Vorbeste acum Tajani, la Cotroceni: 
- Suntem gata sa avem o colaborare cat mai buna cu tara dvs. In mandatul presedintiei romane se vor organiza 
alegerile europarlamentare. E important sa transmitem un mesaj pozitiv cetatenilor. 
- Dvs aveti un rol foarte important pentru noi, dvs nu sunteti doar presedintele Romaniei, ci membru in 
ConsUE. Avem nevoie de ajutorul dvs pe doua-trei chestiuni cruciale. In primul rand, pentru Brexit - exista un 
acord, suntem in deplin acord cu ceea ce face negociatorul UE si trebuie sa ne luptam pentru a garanta drepturile 
cetatenilor. 
11:31 - Klaus Iohannis face declaratii impreuna cu presedintele Tajani: 
- Am avut intalniri scurte cu presedintele Tajani. Sper sa reusiti sa va faceti o imagine buna si completa asupra 
Romaniei in aceasta vizita. 
- Ma bucura foarte mult abordarea PE inspre o consolidare a UE in beneficiul tuturor cetatenilor europeni. 
- Romania impartaseste pe deplin aceasta orientare proeuropeana. Suntem convinsi ca prin actiunile noastre 
putem sa construim o Uniune mai puternica si mai buna. 
- Ne vom confrunta cu multiple provocari, care afecteaza atat viata cetatenilor, cat si guvernele tarilor membre. 
De aceea, trebuie sa dam dovada si de realism, dar si de ambitie. 
- Impartasim aceleasi valori comune si cu totii dorim o Uniune sigura, prospera. E important sa ne folosim energia 
pentru a evidentia ceea ce ne uneste. Aceasta e abordarea pe care o vom avea si la summit-ul de la Sibiu. 
- Obiectivul nostru e sa avem o discutie pozitiva orientata spre viitor. Ne propunem sa avem o proiectie strategica 
cu privire la viitorul UE si la politicile pe care trebuie sa le adoptam. 
- Suntem constienti ca succesul presedintiei romane va depinde de o vointa politica puternica ce trebuie 
asumata atat de PE, cat si de Consiliu. 
- Trebuie sa obtinem acordul cu privire la dosare cheie, sa obtinem rezultate concrete. 
- Rezultatele pe care le vom obtine pana atunci vor fi principalul punct de interes la alegerile europarlamentare. 
11:15 - Tajani a ajuns la Cotroceni. Programul a fost decalat cu 15 minute, dupa ce a intarziat putin declaratia 
comuna Dancila-Tajani. 
10:52 - A inceput conferinta de presa sustinuta de Dancila si Tajani. Vorbeste Viorica Dancila: 
- I-am asigurat pe invitatii nostri ca suntem pregatiti pentru preluarea presedintiei UE. Programul il vom vota, se 
va vota, in scurt timp in Parlamentul Romaniei. 
- Ne propunem sa solutionam cat mai multe dosare aflate pe masa de lucru, multe dintre aceste provocari nu 
depind insa numai de Romania, ci de un acord politic, o decizie intre institutiile europene. 
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- Am vorbit de principalele provocari existente la nivel european. 
- Am adus in prim plan si aspecte legate de politica de aparare, de securitate, migratia, problemele legate de 
tineret. 
- Romania va avea o mare deschidere catre dialog, cooperare cu institutiile europene. 
- Avand in vedere ca pe perioada presedintiei rotative a ConsUE detinuta de Romania se inchide agenda strategica 
2014-2019, asteptarile sunt foarte mari, iar raspunsurile pe care le vom da sunt raspunsuri pe care le asteapta 
toate institutiile si statele UE, precum si cetatenii UE. 
- O atentie deosebita o vom acorda Bancanilor de Vest, Strategiei Dunarii. Sunt multe probleme, suntem 
constienti ca avem pe masa peste 200 de dosare care asteapta un raspuns pozitiv. Am reliefat faptul ca fiecare 
minister stie ce are de facut, ce dosare are in lucru, ca trebuie sa mearga la trialog impreuna cu Comisia si 
Parlamentul. 
- Pentru noi e un examen, speram sa-l trecem cu succes si succesul nostru nu va fi doar al Romaniei, ci al intregii 
structuri europene. 
Vorbeste Tajani: 
- Un subiect important e Brexit-ul. Trebuie garantata pacea, respectarea acordului din Vinerea Mare, insa aceasta 
frontiera este flexibila si sa impiedice intrarea in UE a unor produse care sa nu fie daunatoare cetatenilor si sa faca 
o concurenta neloiala agriculturii si pietei noastre agroalimentare. PE va trebui sa aiba ultimul cuvant, insa vom 
colabora strans cu presedintia romana si Comisia Europeana. 
- Un alt subiect important e migratia si e vorba de pachetul cu 7 puncte. PE a adoptat un text legislativ, ne dorim 
ca si Consiliul sa poata accepta propunerile noastre. Avem nevoie de o actiune hotarata si determinata din partea 
Guvernului roman. Am primit asigurari de la Bucuresti. 
- PE isi doreste sa se faca investitii in Africa. E clar ca nu doar migratia e o sursa de ingrijorare, ne gandim la 
securitatea noastra, la combaterea terorismului. 
- Un alt subiect, cadrul multianual. Am primit asigurari de la Guvernul roman ca va gasi un acord. Speram ca 
statele membre sa nu amane acest dosar dupa alegerile UE. Noi ne dorim sa apropiem cetatenii de institutiile 
europene, multi se simt indepartati. 
- Sunt de acord cu ce spunea dna Dancila cu politica pentru agricultura si fondurile de coeziune. In PE exista o 
rezistenta mare in ce priveste propunerile CE. PE nu-si doreste sa se reduca fondurile. 
- Va trebui sa colaboram foarte intens cu presedintia romana. Ne dorim sa existe resurse proprii pentru bugetul 
european si sa o facem fara a cere bani in plus statelor membre. O solutie, taxa pentru marii giganti de Internet. 
- S-a discutat si de apararea valorilor europene, statul de drept, drepturile omului - trebuie respectate de toate 
statele UE si in afara - ma gandesc la Venezuela, Nicaragua, UE isi va face auzit glasul in aceasta privinta. 
- Guvernul si-a luat angajamanetul sa sprijine Acordul Dublin, gasirea unui acord cu privire la buget. Suntem 
pregatiti sa colaboram cu urmatoarea presedintie, pe 9 mai vom fi la summit-ul de la Sibiu, cand vom avea ocazia 
sa lansam un mesaj puternic fata de alegatori, ne dorim ca participarea sa fie una mare la aceste alegeri. 
- A venit momentul sa acceleram aderarea Romaniei la Schengen. 
10:46 - Declaratia comuna inca intarzie, insa Guvernul a postat pe site cateva fotografii si un filmulet. Ramane de 
vazut daca declaratia va mai avea loc, pentru ca la ora 11:00 delegatia europeana avea programata o intalnire cu 
presedintele Klaus Iohannis la Cotroceni. 
10:30 - Presedintele PNL, Ludovic Orban, a anuntat ca a avut, marti seara, "o intalnire, sa ii zicem, semioficiala" cu 
Tajani, in care au discutat despre Schengen, rezolutia adoptata de Parlamentul European in sprijinul cetatenilor 
romani si raportul MCV. 
"Am discutat si de preluarea presedintiei Consiliului UE, in care evident am discutat si de ultima remaniere si ne-
am intrebat in ce masura aducerea atator ministri noi cu o luna de zile inainte de preluarea presedintiei va ajuta la 
preluarea presedintiei sau va crea obstacole suplimentare", a spus Orban la Digi24. 
Orban a spus ca liderii europeni au si nedumeriri si ingrijorari cu privire la masurile luate de autoritatile de la 
Bucuresti. 
10:26 - Desi declaratia comuna a lui Dancila cu Tajani era anuntata pentru ora 10:15, cei doi intarzie. 
10:00 - Premierul Viorica Dancila l-a asigurat pe Tajani ca Romania e pregatita pentru preluarea presedintiei si ca 
in scurt timp Parlamentul de la Bucuresti va vota ultima forma a programului pentru presedintia ConsUE. 
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"Vreau sa va asigur inca de la inceput ca Romania este pregatita pentru a prelua presedintia Consiliului Uniunii 
Europene. Suntem pregatiti atat din punct de vedere organizatoric si logistic, dar si din punctul de vedere al 
programului pe care il avem pentru preluarea presedintiei. In scurt timp, in Parlamentul Romaniei, va fi votata 
ultima forma a programului presedintiei Consiliului Uniunii Europene", a declarat Dancila, la inceputul reuniunii 
Conferintei Presedintilor Parlamentului European si a Guvernului Romaniei, potrivit Agerpres. 
Sefa Guvernului de la Bucuresti a precizat ca, in timpul presedintiei romane a Consiliului UE, vor fi organizate 
numeroase evenimente atat in Romania, cat si la Bruxelles. 
"Avem multiple evenimente in toate zonele tarii, avem evenimente multiple in Bucuresti, dar, bineinteles, si la 
Bruxelles. Programul cuprinde patru puncte distincte si anume: o Europa a coeziunii - de altfel si motto-ul 
presedintiei Consiliului Uniunii Europene detinuta de catre Romania este 'Europa valorilor comune europene', o 
Europa a sigurantei, cresterea rolului global al Uniunii Europene si, bineinteles, promovarea valorilor europene", a 
afirmat Viorica Dancila. 
08:05 - Presedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a fost primit la Guvern de premierul Viorica Dancila. 
Iata programul evenimentelor la care delegatia Parlamentului European particia miercuri in Romania: 
- 7:55 - Primirea la Palatul Victoria de catre Viorica Dancila. 
- 8:00 - Intrevedere cu premierul Viorica Dancila. 
- 8:30 - Reuniunea Conferintei Presedintilor Parlamentului European si a Guvernului Romaniei. 
- 10:15 - Fotografia de familie la Palatul Victoria. 
- 10:30 - Declaratii de presa comune ale premierului Viorica Dancila si presedintelui Parlamentului European, 
Antonio Tajani. 
- 11:00 - Intalnire cu presedintele Klaus Iohannis la Cotroceni. 
- 12:15 - Pranz de lucru oferit de premierul Viorica Dancila in onoarea presedintelui Parlamentului European, 
Antonio Tajani. 
- 14:00 - Intrevedere cu presedintele Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea, si seful Senatului, Calin Popescu 
Tariceanu. 
- 16:30 - Participare la o dezbatere intitulata "Tinerii in dialog cu Parlamentul European", la Facultatea de Drept 
din cadrul Universitatii Bucuresti. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 Catedrala Mântuirii Neamului mai înghite 10 milioane de lei. De unde vrea să ia banii primarul Firea, la noua 
rectificare bugetară 
Primăria Capitalei face o nouă rectificare bugetară, prin care vrea să taie de la spitalele care sunt administrate de 
Municipalitate suma de 26 de milioane de lei. Pe de altă parte, 10 milioane de lei s-ar putea duce către Catedrala 
Mântuirii Neamului. 
La capitolul „Cultură, recreere şi religie”, Primăria Capitalei ar putea acorda un plus de 33,8 milioane de lei, iar la 
iluminat ar putea merge suma de 2,5 milioane de lei. 
Potrivit unui proiect de hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti 
(CGMB) de joi, privind o nouă rectificare bugetară, Primăria Capitalei vrea să taie 28 de milioane de la capitolul 
„Protecţia Mediului”. 
Direcţia Generală de Asistenţă va avea un buget tăiat cu 19 milioane de lei, în timp ce CREART va avea 4 milioane 
de lei în plus, dacă proiectul va fi aprobat. În ceea ce priveşte spitalele bucureştene, acestea vor avea un buget 
cumulat tăiat cu 26 de milioane de lei, iar aici intră spitale precum Spitalul Foişor, Gomoiu, Carol Davila sau 
Spitalul Victor Babeş. 
Primăria Capitalei acordă un plus de 10 milioane de lei la Catedrala Mântuirii Neamului, potrivit proiectului de 
rectificare bugetară. 
(Sursa: Mediafax) 
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 În plină procedură de infringement privind calitatea aerului, Primăria Capitalei vrea să schimbe iluminatul din 
cel mai mare parc din Bucureşti 
Primăria Capitalei vrea să modernizeze iluminatul din Parcul Herăstrău cu suma de 52 de milioane de lei, potrivit 
unui proiect de hotârâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului Bucureşti de joi. 
Fostul Parc Herăstrău (în prezent parcul Regele Mihai I) ar putea avea un nou sistem de iluminat şi un sistem de 
supraveghere video, dacă CGMB va vota, joi, un proiect care presupune aprobarea sumei de 52 de milioane de lei 
(peste 11 milioane de euro), pentru acest obiectiv. 
Iluminatul public din Herăstrău ar urma să fie cu tehnologie LED, iar Primăria Capitalei spune că actualul sistem 
este unul foarte vechi, din cauza căruia se plătesc foarte mulţi bani pentru electricitate. 
Parcul Herăstrău are 187 de hectare, iar aleea care înconjoară lacul are o lungime de aproape 6 kilometri. 
Municipiul Bucuresti, alături de alte două oraşe, Iaşi şi Braşov, se află în procedură de infringement deschisa de 
catre Comisia europeana impotriva Romaniei privind calitatea aerul şi a fost generata de nerespectarea conditiilor 
de calitate a aerului impuse de legislatia europeana.  
Astfel, in Capitala, incepand cu anul 2007 s-au inregistrat in mod constant depasiri ale valorilor concentratiilor 
medii zilnice si anuale pentru pulberi in suspensie PM10, ceea ce inseamna ca sanctiunea ce poate fi aplicata 
Romaniei de catre Curtea de Justitie Europeana cuprinde perioada anterioara actualului mandat. (7 ani de 
neconformare respectiv intervalul 2007-2014.) 
Potrivit Primăriei Capitalei, pana in anul 2015 s-a derulat Programul Integrat de Gestionare a Calitatii Aerului ale 
carui masuri nu au condus in mod eficient la reducerea poluarii din Capitala, inregistrandu-se in continuare 
depasiri pentru concentratiile de PM10. 
„Constienti de gravitatea acestei situatii, cu efecte directe asupra sanatatii populatiei, odata cu preluarea 
mandatului au fost concentrate eforturile pentru identificarea acelor masuri care sa actioneze in mod real asupra 
calitatii aerului, tinand cont in primul rand de dinamica traficului urban si de dezvoltarea economica si urbanistica 
a Bucurestiului. Astfel, pentru a remedia aceasta situatie, pentru prima data in Bucuresti, specialistii Primariei 
Capitalei au elaborat Planul Integrat de Calitate a Aerului (PICA) -  primul document strategic care cuprinde solutii 
reale pentru combaterea poluarii in Capitala”, spune PMB. 
Autorităţile din Bucureşti menţionează că pentru imbunatatirea calitatii aerului in Bucuresti actuala administratie 
a Primariei Capitalei a luat masuri concrete in mai multe domenii: 
- modernizarea transportului public 
- incurajarea mjloacelor de transport alternativ 
- recuperarea spatiilor verzi (ex: s-au alocat fondurile bugetare necesare recuperarii parcului Verdi) 
- ample controale care vizeaza disciplina in constructii, eliminarea depozitelor necontrolate de deseuri, igienizarea 
terenurilor virane etc. (pana in luna septembrie 2018, Politia Locala a efectuat peste 500 de controale pe santiere 
si au aplicat 391 de sanctiuni in valoare totala de peste 720.000 de lei) 
„Cu toate acestea, nu putem vorbi de o imbunatatire reala a traficului bucurestean, cu efecte imediate asupra 
calitatii aerului, fara contributia Ministerului Transporturilor privind demararea si finalizarea rutelor ocolitoare ale 
capitalei, respectiv Centura Bucurestiului si Autostrada de Sud,  darea in folosinta a Magistralei 5 de metrou, ruta 
Valea Ialomitei - Eroilor 2 precum  si demararea si finalizarea Magistralei 6, ruta 1 Mai – Otopeni. 
Referitor la spatiul verde public din Capitala, acesta este gestionat deopotriva de Primaria Capitalei dar si de cele 6 
Sectoare ale Capitalei, iar modalitatea prin care se poate actiona asupra calitatii aerului este aceea de a conserva, 
ameliora si extinde spatiile verzi, actiuni ce intra in responsabilitatea tuturor administratorilor domeniului public al 
Municipiului Bucuresti”, mai atrage atenţia administraţia Capitalei.  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Firea insistă cu proiectul de car-sharing. „Decontarea benzinei”, din nou pe ordinea de zi la Primăria Capitalei 
Proiectul prin care Primăria Capitalei vrea să deconteze combustibilul folosit de cetăţeni până la valoarea de 500 
de lei pe lună, dacă mai multe persoane folosesc în comun un autoturism proprietate personală, pentru 
deplasarea în aceeaşi direcţie, către Bucureşti, din nou pe ordinea de zi la CGMB. 
Proiectul a fost respins la limită, la diferenţă de un vot, la ultima şedinţa ordinară a Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti. 
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Potrivit proiectului de hotărâre aflat din nou pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti (CGMB) de joi, Primăria Capitalei propune decontarea combustibilului folosit de cetăţeni până la 
valoarea de 500 de lei lunar, dacă mai multe persoane folosesc în comun un autoturism proprietate personală 
pentru deplasarea în aceeaşi direcţie, către Bucureşti. 
Măsura este propusă pentru decongestionarea traficului din oraş. 
"Stimularea prin decontarea combustibilului in valoare de pana la 500 lei lunar în vederea încurajării unor asocieri 
voluntare prin care părinţii elevilor unităţilor de învăţământ primare şi secundare de pe teritoriul Municipiului 
Bucureşti, care au domiciliul în regiunea de dezvoltare Bucureşti-Ilfov pot folosi în comun autoturismul 
proprietate personală în vederea transportului copiilor, la instituţiile de învăţământ primare şi secundare de pe 
teritoriul Municipiului Bucureşti, care vor fi selectate în cadrul unui proiect pilot", se arată în proiectul de 
hotărâre. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Programul „Prima Casă”, pus în pericol de darea în plată 
Darea în plată va ucide programul „Prima Casă”. O spun bancherii, care atrag atenția că există motive reale de 
îngrijorare. Dacă legea dării în plată se va aplica și în cazul împrumuturilor garantate de stat, programul se va 
anula. Mai mult, din cauza măsurilor sociale adoptate de Executiv în ultimul timp, majorarea salariilor de pildă, 
există riscul ca statul, prin Ministerul Finanțelor Publice, să nu mai poată suporta aceste garanții. 
Programul „Prima Casă” a fost lansat în 2009. De atunci, peste 200 de mii de români și-au cumpărat locuințe prin 
acest program. 
Florin Dănescu, președintele Asociației Băncilor: „Trebuie să existe motive de îngrjorare, în primul rând pentru 
clienți, pentru că sunt 250.000 de tineri care și-au luat case prin programul „Prima Casă” și care a fost cândva un 
produs exemplar, funcționând ca împărțirea riscului între stat și bănci. Dacă noi spunem că apare darea în plată 
pe Prima Casă, asta înseamnă că nu mai poate fi împărțit acest risc și înseamnă că programul nu mai există. Și 
atunci debitorii potențiali, în primul rând, debitorii trebuie să fie îngrijorați, apoi băncile și apoi statul și s-ar pune 
întrebarea dacă cumva nu dorește să mai garanteze. E o problemă foarte serioasă”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Metrorex: Jandarmeria va asigura paza în staţiile de metrou 
Serviciile de pază şi protecţie a obiectivelor, bunurilor şi valorilor aparţinând Metrorex vor fi asigurate de 
Jandarmerie, a anunţat compania, conform Agerpres. 
 “Camera Deputaţilor a promulgat modificarea Legii de Înfiinţare a Jandarmeriei Române pentru asigurarea 
serviciilor de pază şi protecţie la Metrorex SA. În termen de 30 de zile se va aproba, prin Hotărâre de Guvern, 
modul în care se va implementa prevederea legislativă menţionată. Hotărârea de Guvern va reglementa 
asigurarea pazei şi protecţiei obiectivelor, bunurilor şi valorilor aparţinând Metrorex SA cu efective de jandarmi. 
După aprobarea Hotărârii de Guvern - coroborată cu Programul de implementare agreat între Ministerul 
Transporturilor şi Ministerul Afacerilor Interne - serviciile de pază vor fi asigurate de Jandarmeria Română”, se 
arată în comunicat. 
În toamna anului trecut, Metrorex îşi exprima interesul de a achiziţiona servicii de pază şi intervenţie în staţiile de 
metrou şi trenuri, pentru o perioadă de şase luni, prin intermediul unui anunţ postat în Sistemul Electronic de 
Achiziţii Publice (SEAP). 
Valoarea estimată a contractului era de aproape 17 milioane de lei şi prevedea servicii de pază, monitorizare, 
intervenţie şi transport valori prin societăţi specializate pentru staţiile, trenurile, depourile şi obiectivele din 
reţeaua metroului. Serviciile solicitate urmau să acopere 1.210.920 de ore. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Probleme la Magistrala 5 de Metrou din Drumul Taberei: costuri suplimentare de peste 40 de milioane de 
euro constatate de corpul de control al ministrului 
După o serie de verificări la Metrorex, Corpul de Control al Ministrului Transporturilor, Lucian Șova, a identificat o 
serie de probleme la implementarea proiectului de metrou Magistrala 5 - Drumul Taberei și au înaintat un raport 
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către organele de cercetare. Raportul arată că valoarea lucrării a fost subsestimată la lansarea licitației, iar ulterior 
au intervenit majorări substanțiale, „informații ce reprezintă indicii de fraudă”.  
Corpul de Control al Ministrului Transporturilor, Lucian Șova, a efectuat verificări la Metrorex, care au vizat 
respectarea prevederilor legale și contractuale în derularea contractului de proiectare a Magistralei 5 de metrou 
din Drumul Taberei. Verificările au fost efectuate în perioada 22-31 august 2018. 
„În urma controlului au fost constatate deficiențe în implementarea proiectului care au condus la întârzieri în 
derularea contractului dar și la suplimentarea costurilor pentru Metrorex”, se arată într-un comunicat al 
Ministerului.  
Raportul arată că valoarea contractului a fost subestimată la lansarea procedurii de achiziție, iar „în derulare au 
intervenit majorări substanțiale ale valorii acestuia, informații ce reprezintă indicii de fraudă”. 
„În urma analizării modului în care a fost pregătită și derulată licitația publică și a modului de stabilire a termenilor 
contractuali și implementarea contractului s-a constatat generarea de costuri suplimentare de către autoritatea 
contractantă în favoarea executantului în valoare de peste 188 milioane lei”, transmite Ministerul Transporturilor. 
„Având în vedere prevederile legale, precum și faptul că proiectul este finanțat din fonduri ale Uniunii Europene, 
organele de control consideră necesară sesizarea Departamentului pentru lupta Antifraudă-DLAF, pentru 
cercetarea și luarea măsurilor”, se arată în comunicat.  
Totodată, membrii Consiliului de Administrație al Metrorex precum și conducerea societății vor analiza 
constatările și concluziile raportului Corpului de Control al ministrului Transporturilor, Lucian Șova și vor dispune 
măsurile legale pentru stabilirea, cercetarea și sancționarea după caz a personalului responsabil pentru 
deficiențele constatate. 
Totodată, Ministerul precizează că nu poate face publice mai multe detalii din raport „având în vedere că raportul 
Corpului de Control al ministrului Transporturilor Lucian Șova a fost înaintat organelor de cercetare”. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Apel catre premierul Dancila: Scad stocurile de medicamente pentru pacientii cu HIV/SIDA, viata le e pusa in 
pericol 
Mai multe organizatii neguvernamentale din Romania si Europa au trimis premierului Viorica Dancilao scrisoare 
deschisa prin care atrag atentia asupra lipsei de medicatie pentru persoanele cu HIV/SIDA. 
"La mai putin de doua luni distanta de preluarea Presedintiei Romaniei la Consiliul Uniunii Europene, stocurile 
de medicamenteutilizate in tratarea persoanelor care traiesc cu HIV sunt extrem de scazute si risca sa nu asigure 
necesarul de tratament pentru cei peste 20.000 de pacienti", se arata intr-un comunicat de presa al 
organizatiilor. 
Totodata, acestea reclama lipsa unui mecanism intersectorial si interministerial de coordonare in acest domeniu 
si solicita reinstituirea Comisiei Nationale HIV/SIDA, respectiv adoptarea in regim de urgenta a Planului National 
care sa permita finantarea activitatilor de prevenire si combatere a HIV/SIDA. 
"Rezervele de medicatie in mai multe spitale din tara sunt deja epuizate, cu toate eforturile Ministerului Sanatatii 
din ultimele luni de a gestiona situatia. Statul responsabil pentru infectarea a sute de copii in spitalele din 
Romania pericliteaza astazi tratamentul care poate salva vietile pacientilor care traiesc cu HIV/SIDA in mai multe 
judete. 
Situatia este grava, nu e acceptabil sa trecem din criza in criza. A sosit timpul pentru regandirea si reactivarea unui 
mecanism national care sa permita atat prevenirea, cat si tratamentul", a declarat Maria Georgescu, director 
executiv al Asociatiei Romane Anti-SIDA. 
Potrivit sursei citate, Romania nu mai are de zece ani o Strategie Nationala HIV si o Strategie Nationala privind 
Sanatatea si Drepturile Sexuale si Reproductive. 
"Tentativele repetate de a adopta chiar si un Plan National care vizeaza finantarea interventiilor care pot stopa 
raspandirea HIV si SIDA nu s-au concretizat in beneficiul pacientilor. In timp ce Guvernul roman nu isi respecta 
angajamentele de a contracara SIDA, vietile cetatenilor romani care traiesc cu HIV sunt expuse riscului, 
deoarece in mai multe regiuni si judete sunt raportate intreruperi ale medicatiei pentru mai mult de trei luni. 
Situatia devine din ce in ce mai grava, deoarece stocurile de rezerva ale spitalelor au fost epuizate in timpul verii, 
iar pacientii nu au primit tratament continuu", se mai arata in comunicat. 
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Organizatiile semnatare sunt AIDES - Franta; ILGA Europe - International lesbian, Gay, Bisexual, Trans and Intersex 
Association, Belgia; EATG - European AIDS Treatment Group, Retea europeana; Association de lute contre le Sida, 
Maroc; GAT - Grupo de ativistas em Tratamentos, Portugalia; KIMIRINA - Cuaondo Corporation Kimirina, Ecuador; 
Groupe Sida - Geneve, Elvetia; COCQ- SIDA - Quebec, Canada; AAE - AIDS ACTION EUROPE, Germania; Coalition 
Internationale SIDA "PLUS", Franta; ARAS - Asociatia Romana Anti-SIDA; Centrul Euroregional pentru Initiative 
Publice si Asociatia ACCEPT, Romania. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 Dăncilă şi Filip se reunesc, joi, în şedinţa comună a Guvernelor României şi Republicii Moldova 
Premierul Viorica Dăncilă va conduce, joi, alături de omologul Pavel Filip, o şedinţă comună a Guvernelor 
României şi Republicii Moldova, informează Executivul. Cei doi vor evalua stadiul implementării proiectelor de 
cooperare bilaterală şi vor explora opţiunile pentru noi acţiuni de colaborare. 
Potrivit programului transmis de Executivul român, de la ora 11.15, Viorica Dăncilă îl va întâmpina pe prim-
ministrul Republicii Moldova, Pavel Filip, la Palatul Victoria. La ora 11.20, cei doi vor avea o întrevedere tête-à-
tête. 
Şedinţa propriu-zisă a delegaţiilor, din care vor face parte şi miniştri de resort din domeniile de interes comun, va 
începe de la ora 11.50, urmând ca de la ora 13.15 cei doi oficiali să participe la ceremonia de semnare a unor 
documente/acorduri bilaterale. 
La ora 13.30, Dăncilă şi Filip vor face o fotografie de familie, iar de la 13.40, cei doi vor susţine declaraţii comune 
de presă. 
Începând cu ora 14.00, premierul Viorica Dăncilă va oferi un dejun de lucru în onoarea omologului său din 
Republica Moldova, Pavel Filip. 
De-a lungul evenimentelor de joi prim-ministrul Dăncilă şi omologul din Republica Moldova, Pavel Filip "vor 
aborda stadiul şi perspectivele relaţiei bilaterale, inclusiv componentele sectoriale subsumate acesteia, cu 
evaluarea stadiului implementării proiectelor de cooperare bilaterală derulate de România în Republica Moldova 
şi explorarea opţiunilor pentru noi proiecte de cooperare", conform unui comunicat de presă al Executivului, 
remis MEDIAFAX. 
Reuniunea de joi are loc şi în contextul pregătirilor pentru asumarea, de către România, a Preşedinţiei Consiliului 
UE, în primul semestru al anului 2019, fiind un prilej pentru încurajarea eforturilor Republicii Moldova în direcţia 
avansării parcursului european şi implementării reformelor asumate în baza Acordului de Asociere cu UE, 
conchide sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă a anunţat motivul pentru care participă la parada militară de 1 Decembrie de la Arcul de Triumf 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, la Parlament, că va participa la parada militară care va avea loc la 
Arcul de Triumf de 1 Decembrie pentru a arăta „respect” faţă de împlinirea a 100 de ani de la Marea Unire, însă 
nu ştie dacă va ajunge şi la recepţia de la Palatul Cotroceni. 
„Da, am primit invitaţie. Voi participa la evenimentele dedicate zilei de 1 Decembrie, este an Centenar şi prin 
această participare arăt respect faţă de 100 de ani de la Marea Unire şi cred că este important ca la acest 
eveniment să particip”, a spus premierul Viorica Dăncilă, întrebată dacă va participa la parada de 1 Decembrie din 
Bucureşti. 
Ea a spus că nu ştie dacă va ajunge şi la recepţia care va avea loc la Palatul Cotroceni, eveniment organizat de 
Klaus Iohannis. 
„Aţi observat că atunci când am fost invitată, am participat. Nu pot să spun anul acesta pentru că s-ar putea ca de 
la evenimentul de la Bucureşti să merg în altă parte să încerc să merg în mai multe locuri, de aceea nu pot să vă 
dau un răspuns exact”, a precizat şeful Executivului. 
Liderul PSD Liviu Dragnea şi-a întrebat consilierii dacă a primit invitaţie la parada militară de la Arcul de Triumf. 
„Eu am primit invitaţie? Nu ştiu. Verific acum la cabinet”, a spus acesta. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Titus Corlatean a demisionat de la conducerea Comisiei pentru pregatirea Presedintiei Consiliului UE 
Senatorul PSD Titus Corlatean si-a anuntat demisia din functia de presedinte al Comisiei speciale comune a 
Camerei Deputatilor si Senatului pentru coordonarea activitatii parlamentare necesare pregatirii Presedintiei 
Consiliului Uniunii Europene, in locul lui fiind propusa de PSD senatoarea Gabriela Cretu. 
"Titus Corlatean si-a dat demisia din aceasta comisie parlamentara si o vom propune pe doamna Gabriela Cretu", 
a precizat, miercuri, secretarul Camerei Deputatilor Georgian Pop, dupa sedinta Birourilor permanente reunite. 
De asemenea, Titus Corlatean a demisionat si din fruntea delegatiei Parlamentului Romaniei la Adunarea 
Parlamentara a Consiliului Europei. 
"As dori sa va aduc la cunostinta faptul ca, din ratiuni politice de natura interna, dar si considerente relevante 
pentru actiunea politica si guvernamentala din domeniul politicii externe, cu speciala privire la tematica 
afacerilor europene, am decis asupra oportunitatii incetarii mandatelor pe care le exercit in calitate de presedinte 
al Comisiei speciale comune a Camerei Deputatilor si Senatului pentru coordonarea activitatii parlamentare 
necesare pregatirii Presedintiei Consiliului uniunii Europene din primul semestru al anului 2019 si, respectiv, 
al delegatiei Parlamentului Romaniei la Adunarea Parlamentara a Consiliului Europei", precizeaza Titus 
Corlatean in scrisoarea adresata conducerii Parlamentului. 
Reamintim ca in urma cu cateva zile a demisionat si ministrul pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, cel care 
se ocupa cu pregatirea preluarii presedintiei Consiliului UE, locul sau fiind luat de George Ciamba. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Adrian Țuțuianu, lăsat de PSD și fără funcția de la Senat 
Recent exclus din PSD, Adrian Ţuţuianu, a fost revocat miercuri, în plen, din funcţia de vicepreşedinte al Senatului, 
cu 53 de voturi „pentru”, 9 „împotrivă” şi 14 abţineri, în locul său fiind numit social-democratul Şerban Valeca. 
Valeca a fost propus de grupul parlamentar PSD şi ales cu 67 de voturi „pentru”, 6 „împotrivă” şi şase abţineri. 
Votul în plen a fost electronic. 
„În şedinţele Biroului permanent şi Comitetului grupurilor parlamentare de astăzi, grupul parlamentar PSD a 
prezentat solicitarea formulată potrivit art. 32 alin. 3 din Legea nr. 96/2006 privind Statutul deputaţilor şi al 
senatorilor referitor la constatarea încetării de drept a statutului de membru al Biroului permanent şi de 
vicepreşedinte al Senatului a domnului senator Adrian Ţuţuianu, ca urmare a retragerii sprijinului politic. Luăm act 
de această solicitare şi urmează să ne exprimăm votul cu privire la constatarea încetării de drept a statutului de 
membru al Biroului permanent”, a declarat, înainte de vot, preşedintele de şedinţă, Claudiu Manda.  
Șerban Valeca, președinte al PSD Argeș, a fost în cărți și pentru a prelua șefia Ministerului Cercetării. La începutul 
lunii octombrie, acesta a precizat că nu a semnat scrisoarea prin care unii lideri locali ai PSD i-au cerut demisia lui 
Liviu Dragnea. 
După excluderea din PSD, Adrian Ţuţuianu a anunţat că a promovat o contestaţie împotriva hotărârii Comitetului 
Executiv Naţional al PSD de excludere a sa din partid şi a înregistrat, totodată, la Tribunalul Dâmboviţa o cerere de 
suspendare a executării acesteia până la pronunţarea unei soluţii definitive în dosarul de fond al cauzei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Strategia nationala pentru 5G, lansata in dezbatere publica: Sansa istorica de a folosi digitalul pentru 
modernizarea Romaniei 
Romania are o sansa istorica de a folosi digitalul pentru modernizare, odata cu implementarea tehnologiilor 5G, a 
declarat, miercuri, Manuela Catrina, secretar de stat in Ministerul Comunicatiilor si Societatii Informationale 
(MCSI), la conferinta de lansare in consultare publica a Strategiei nationale pentru 5G. 
"Cred ca astazi este un moment in care sarbatorim normalitatea. Am reusit sa lansam in dezbatere publica 
Strategia Nationala pentru 5G si suntem intr-un club select al tarilor care se gandesc sa implementeze aceasta 
strategie. Cred ca avem acum o sansa istorica de a folosi digitalul pentru modernizarea Romaniei. Astfel, Strategia 
pentru 5G, dar si cele care vor urma - cea de Smart City si Strategia nationala pentru Inteligenta Artificiala - vor fi 
pietrele de temelie pentru aceasta transformare digitala. Cred ca daca ceva este de spus despre aceasta strategie 
este ca aceasta se intampla impreuna. Tarile care au o Strategie pentru 5G sunt tari in crestere economica si, cu 
siguranta, vom vedea implementate pentru prima data de retele 5G in zone in care cresterea economica este 
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infloritoare", a spus Catrina. 
Reprezentanta MCSI a adaugat ca prevederile finale din Strategia nationala pentru 5G trebuie sa fie 
operationalizate cat mai repede de Romania. 
"Strategia nationala este in consultare pentru o perioada de timp legala. Va invit sa o consultati cu atentie si sa ne 
transmiteti propunerile dumneavoastra, astfel incat dupa cele 30 de zile sa avem un material mai bun si mai 
potrivit pentru Romania care sa inceapa sa fie operationalizat cat mai repede. Am convingerea ca acest lucru se va 
intampla cat mai repede in cursul anului viitor", a subliniat secretarul de stat din MCSI. 
Autoritatea Nationala pentru Administrare si Reglementare in Comunicatii (ANCOM) a lansat, miercuri, in 
consultare publica Strategia nationala pentru implementarea tehnologiilor 5G in Romania, iar conform 
calendarului de actiuni, pana la data de 15 decembrie 2019, se va finaliza licitatia pentru acordarea drepturilor de 
utilizare a benzilor de frecvente vizate pentru furnizarea de comunicatii fixe si mobile asociate acestei tehnologii. 
Conform documentului lansat in consultare publica pentru urmatoarele 30 de zile, a cincea generatie de 
comunicatii mobile a beneficiat de o multitudine de analize, incercari, teste demonstrative si lansari comerciale 
precoce pe toate meridianele, inclusiv teste in Romania inca din 2017. 
La nivelul Uniunii Europene, se estimeaza un necesar de investitii in 5G de 56 - 58 miliarde euro, la nivelul anului 
2025, ceea ce inseamna o investitie medie de 145 euro/utilizator european, cu 7% mai mult decat in cazul 4G, si 
cu 20% mai mult decat 3G. Pentru Romania, se prognozeaza un necesar de investitii in 5G de 2,3 miliarde de euro. 
In plus, o analiza cantitativa de tip input-output realizata pentru examinarea interdependentelor intre 38 de 
sectoare economice in Uniunea Europeana arata ca efectele de multiplicare in ansamblul Uniunii sunt estimate la 
142 miliarde de euro si 2,4 milioane locuri de munca. In acelasi timp, doar pentru Romania, efectele de 
multiplicare sunt estimate la 4,7 miliarde euro, respectiv crearea a peste 252.000 locuri de munca. Efectele de 
antrenare estimate pentru patru sectoare (autovehicule, transporturi, utilitati si sanatate) arata beneficii de 62,5 
miliarde euro/anual, la nivelul UE. 
Calendarul de actiuni privind alocarea si utilizarea viitoare a benzii de frecvente 470-790 MHz prevede ca un prim 
pas este eliberarea, in timp util, a spectrului radio adecvat pentru dezvoltarea viitoare a sistemelor de comunicatii 
mobile de banda larga. Pentru ca banda de 700 MHz sa fie disponibila, ANCOM va propune modificarea TNABF 
(Tabelul National de Atribuire a Benzilor de Frecvente Radio) si atribuirea benzii de 790 MHz serviciului mobil 
terestru, in acest moment banda fiind atribuita serviciilor de televiziune digitala terestra. 
O alta actiune cu impact asupra implementarii tehnologiilor 5G este incheierea de acorduri bilaterale de 
coordonare cu tarile vecine, pana la data de 30 iunie 2019. Totodata, ANCOM va derula o campanie de 
monitorizare a spectrului radio in benzile de frecvente care fac obiectul licitatiei si va pune la dispozitia 
participantilor la licitatie un raport privind situatia semnalelor radio identificate pe teritoriul Romaniei in aceste 
benzi, provenite de pe teritoriul altor state. 
Pana pe 31 iulie 2019, Autoritatea isi propune sa adopte decizia privind organizarea procedurii de acordare a 
licentelor, respectiv stabilirea conditiilor de acordare a drepturilor de utilizare a frecventelor si a altor acte 
normative necesare. 
De asemenea, pana la data de 15 decembrie 2019 urmeaza sa se finalizeze licitatia pentru acordarea drepturilor 
de utilizare a frecventelor in banda de 700 MHz si in celelalte benzi de frecvente vizate pentru furnizarea de 
comunicatii fixe si mobile asociate tehnologiei 5G. 
ANCOM organizeaza, miercuri, o noua editie a conferintei internationale anuale, dedicata in acest an subiectului 
de actualitate la nivel mondial in domeniul comunicatiilor electronice: tehnologiile 5G. In cadrul conferintei, cu 
titlul '5G - motorul celei de-a patra revolutii industriale', sunt prezentate obiectivele si directiile de actiune ale 
statului, asa cum au fost identificate prin Strategia Nationala privind implementarea 5G.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Planul pentru euro va fi anunţat în decembrie. Data propusă ca România să folosească euro: 2024 
Comisia Naţională de fundamentare a Planului Naţional de aderare la zona euro va prezenta proiectul de trecere 
la euro în decembrie, iar data propusă pentru adoptare este 2024, au confirmat surse apropiate discuţiilor. 
Ministrul Finanţelor a menţionat acelaşi an la începutul lunii noiembrie.anul.  
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Proiectul de adoptare include planul de acţiune, inclusiv propunerea de calendar, şi studiul în baza căruia s-a luat 
decizia că începând cu anul 2024 România poate folosi moneda euro, dacă ajunge la un PIB pe cap de locuitor de 
peste 70% faţă de cât este cel al zonei euro. 
Studiul prevede că acest grad de convergenţă poate fi atins, dacă România îşi menţine, până atunci, un ritm de 
creştere economică anuală de aproximativ 4%, care este considerat sustenabil, iar economia zonei euro nu creşte 
cu mai mult de 2%, anual. 
Proiectul de adoptare a monedei euro arată că acest grad de convergenţă este sustenabil, deoarece România are 
zone agrare întinse, iar agricultura locală tinde să devină tot mai automatizată. În plus, oraşe precum Bacău, 
Craiova, Galaţi şi Iaşi au început să se dezvolte puternic, tinzând să se apropie de nivelul celor din vestul şi centrul 
ţării – Timişoara, Cluj-Napoca şi Braşov. 
La stabilirea acestei date s-a mai luat în calcul că perioada optimă pentru ca o ţară să fie în perioada de tranziţie la 
euro, respectiv să i se aplice Mecanismul cursului de schimb (ERM II), este de doi-trei ani. 
România avea anul trecut un PIB pe cap de locuitor la nivelul de 60% din media zonei euro, în condiţiile în care, în 
2000, era la 30%, astfel că a avut cel mai ridicat ritm de convergenţă dintre ţările din Uniunea Europeană, în 
această perioadă. 
În schimb, spre deosebire de restul ţărilor din Europa Centrală şi de Est, România are probleme din cauza 
deficitului comercial ridicat, care a ajuns la aproape 10 miliarde de lei, la nouă luni. În plus, o parte din acest 
deficit provine chiar din importurile alimentare ridicate din Unguria şi Polonia. 
Altă problemă a României este deficitul bugetar, care în ultimii doi - trei ani a fost cu greu meţinut sub limita 
angajată prin Tratatul de la Maastricht, de sub 3% din PIB, în ciuda puternicei creşteri economice. 
Aceste probleme, precum şi altele conexe, se vor adânci, dacă România nu atinge un grad de convergenţă optim şi 
sustenabil, în momentul în care va trece la euro, mai arată documentul citat. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a afirmat, la 2 noiembrie, că s-a decis ca România să treacă la 
moneda euro din 2024, iar întreg calendarul va fi prezentat în decembrie şi că, până atunci, va fi adoptat un 
memorandum în acest sens. 
La începutul lunii martie 2018, liderul PSD Liviu Dragnea a anunţat că, la Congresul PSD din acea zi, s-a decis ca 
România să treacă la euro începând cu 2024, partidul adoptând Convenţia naţională pentru adoptarea euro până 
în 2024. Ulterior, de la finele lunii martie a fost formată Comisia Naţională de fundamentare a Planului naţional de 
adoptare a monedei euro. 
Din zona euro fac parte 19 state dintre cele 28 de state membre ale Uniunii Europene, care vor deveni 27, 
începând din martie 2019, după Brexit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Igor Dodon îndepărtează şi mai mult Republica Moldova de UE. Preşedintele se pronunţă, în Duma de Stat, în 
favoarea MENŢINERII trupelor ruse în Transnistria 
Preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, un politician prorus, a condamnat miercuri, în Duma de Stat, 
apelurile unor politicieni proccidentali de la Chişinău de retragere a trupelor ruse din regiunea separatistă 
Transnistria. 
Preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, un politician prorus, a condamnat miercuri, în Duma de Stat, 
apelurile unor politicieni prooccidentali de la Chişinău de retragere a trupelor ruse din regiunea separatistă 
Transnistria. 
"Sunt convins că atât timp cât nu există o soluţie sustenabilă şi viabilă la problema transnistreană, nici un 
mecanism de menţinere a păcii şi stabilităţii în perioada post-conflict, doar populiştii şi provocatorii pot vorbi 
despre oprirea actualei operaţiuni de menţinere a păcii, intenţionând în acest fel să destabilizeze situaţia în 
Moldova şi în întreaga regiune", a declarat Igor Dodon într-un discurs rostit în Duma de Stat, Camera inferioară a 
Parlamentului Rusiei. 
"În ultimii 26 de ani, putem observa următoarele rezultate-cheie ale operaţiunii de menţinere a păcii: relansarea 
atmosferei de pace, crearea condiţiilor pentru negocieri de pace, lipsa crizelor care ar putea conduce la folosirea 
armelor de către părţile implicate în conflict. De aceea, indiferent cât de mult ar încerca politicienii critici din ţară 
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şi din străinătate, cetăţenii moldoveni ştiu sigur că pacea în Transnistria a fost restabilită datorită actualei misiuni 
de menţinere a păcii", a subliniat Igor Dodon, citat de agenţia de presă Tass. 
În iunie, Guvernul prooccidental de la Chişinău a cerut, printr-o rezoluţie adoptată de Adunarea Generală ONU, 
retragerea trupelor ruse de menţinere a păcii din regiunea separatistă moldoveană Transnistria. Rusia a criticat 
iniţiativa Guvernului de la Chişinău, afirmând că sunt afectate eforturile Organizaţiei pentru Securitate şi 
Cooperare în Europa (OSCE) de soluţionare a conflictului transnistrean. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Polonia renunță la reforma Curții Supreme de Justiție 
Polonia renunță la reforma Curții Supreme de Justiție, un pas înapoi pe care îl face în plin conflict cu Uniunea 
Europeană. 
Este un pas înapoi pe care îl face în plin conflict cu Uniunea Europeană, pe tema standardelor democratice. 
Reforma i-ar fi permis partidului de guvernământ pur și simplu să-i aleagă pe judecătorii de rang înalt. 
O treime din ei au fost forțați să demisioneze, după aprobarea unei legi care le reduce vârsta de pensionare de la 
70 la 65 de ani. 
Acum, un amendament introdus în Parlament le permite să revină la lucru. 
Curtea Europeană de Justiție somase luna trecută autoritățile de la Varșovia saă renunțe la amestecul atât de 
flagrant în justiție. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Noul președinte al Interpol este sud coreeanul Kim Jong Yang 
Controversa privind șefia Interpolului a luat sfârșit: Miercuri dimineață sud coreeanul Kim Jong Yang a fost ales 
președinte al Interpol, pentru un mandat de doi ani. 
Favorit fusese un general rus, dar mai multe țări membre au declarat în ultima clipa, înaintea votului, că alegerea 
lui ar putea transforma interpolul într-o unealtă a Kremlinului. 
Postul a devenit vacant înainte de vreme, după dispariția misterioasă a fostului președinte Interpol, un chinez, 
despre care există temeri că ar fi murit. 
Autoritățile chineze au spus doar că este cercetat pentru fapte de corupție. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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